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De Commissie voor Economie, Werk, Sociale Economie, Wetenschap en Innovatie 

besprak het voorstel van resolutie van Thijs Verbeurgt, Katia Segers, Maxim Veys, 

Steve Vandenberghe, Hannelore Goeman en Bruno Tobback over extra investerin-

gen in de dienstenchequesector tijdens haar vergadering van 28 september 2023. 

 

De bespreking volgde op de behandeling van vier vragen om uitleg over de renta-

biliteit van de dienstenchequeondernemingen (Vragen om uitleg Vl.Parl. 2022-23, 

nr. 3488, 3504, 3524 en 3527). Dat onderwerp kwam op 27 september 2023 ook 

al aan bod in de plenaire vergadering tijdens het debat over de Septemberverkla-

ring van de Vlaamse Regering over de algemene maatschappelijke situatie en over 

de krachtlijnen van de begroting 2024 (Woordelijk verslag Vl.Parl. 2023-24, nr. 2). 

1. Toelichting 

Eerste indiener Thijs Verbeurgt licht het voorstel van resolutie kort toe, nadat het 

onderwerp al was aangehaald in de voorafgaande vragen om uitleg. Sinds de aan-

kondiging van het begrotingsakkoord door de Vlaamse Regering is geweten dat er 

in 50 miljoen euro extra voorzien is voor de dienstenchequesector. De Vooruitfrac-

tie heeft het voorstel van resolutie ingediend wegens het gevoel van ontgoocheling 

bij huishoudhulpen over de communicatie over deze extra middelen. Deze groep 

voert al maanden acties voor betere lonen en werkbaar werk in de sector.  

 

Na één brief van de werkgeversorganisatie in de sector krijgen zij het signaal dat 

er 50 miljoen euro is gevonden. In elke communicatie daarover ging het alleen 

over de rentabiliteit van de sector en de bedrijven. Als gevolg daarvan hebben de 

huishoudhulpen het gevoel dat ze in de steek gelaten worden. 

 

De Vooruitfractie gelooft dat het Vlaams Parlement het signaal moet geven aan 

huishoudhulpen dat er ook werkbaar werk en een sociale tegemoetkoming in die 

50 miljoen euro moeten zitten, ook al zal een deel ervan naar de rentabiliteit gaan. 

Voor de vorige minister van Werk Hilde Crevits was de indexering van de inruil-

waarde verbonden aan een sociaal akkoord. Thijs Verbeurgt stelt concreet voor om 

datzelfde signaal als parlement te herhalen. De 50 miljoen euro moet voor zijn 

fractie worden gekoppeld aan het sluiten van een sociaal akkoord. De sector moet 

bijkomend investeren in betere arbeidsvoorwaarden en hogere lonen en de 50 mil-

joen euro kan een hefboom zijn om daarover een sociaal akkoord te bereiken.  

 

In het voorstel van resolutie wordt aan de Vlaamse Regering gevraagd om de extra 

middelen die geïnvesteerd worden in de dienstenchequesector alleen vrij te geven 

als er een sociaal akkoord is in de sector, met name een akkoord dat extra investeert 

in betere arbeidsvoorwaarden en hogere lonen voor dienstenchequemedewerkers.  

2. Bespreking 

2.1. Tussenkomsten van de leden 

Tussenkomst van Maurits Vande Reyde 

 

Maurits Vande Reyde kondigt aan dat de Open Vld-fractie het voorstel van resolutie 

niet zal goedkeuren en dat om de eenvoudige reden dat het niets oplost. Met 50 

miljoen euro zal men niet ver komen om de lonen van huishoudhulpen te verbete-

ren. Het zou dus een ineffectieve maatregel zijn. Zelfs als men dat bedrag zou 

inzetten voor een sociaal akkoord lost men niet de essentie van het probleem op. 

Huishoudhulpen moeten nog een job hebben en daartoe moeten dienstencheque-

organisaties economisch rendabel zijn.  

 

Een klein bedrag integraal inzetten voor een sociaal akkoord zou fundamenteel 

niets oplossen en op termijn misschien zelfs een vergiftigd geschenk blijken als er 
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geen duurzaam toekomstmodel is voor de sector. Maurits Vande Reyde begrijpt de 

noodzaak om naar de lonen te kijken maar een koppeling van deze middelen aan 

een sociaal akkoord is niet de juiste manier om het probleem aan te pakken.  

 

Tussenkomst van Imade Annouri 

 

Imade Annouri begrijpt het voorstel van resolutie als een aanmoediging om met 

elkaar te onderhandelen en tot een akkoord te komen en als Vlaanderen daarvoor 

middelen vrijmaakt, moeten de huishoudhulpen er hoe dan ook op vooruitgaan. 

Als de minister toegeeft dat er een grote hervorming nodig is maar dat die er nu 

niet zal komen, is het goed dat alle mogelijke stappen in de goede richting worden 

gezet, zelfs een kleine stap als deze. De Groenfractie zal daarom het voorstel van 

resolutie steunen. 

 

Tussenkomst van Yves Buysse 

 

Yves Buysse stelt dat Vlaams Belang zich zal onthouden bij de stemming over het 

voorstel van resolutie. Het idee op zich zou kunnen slagen maar het is al eerder 

geprobeerd door de vorige minister van Werk Hilde Crevits. Haar poging heeft toen 

aanleiding gegeven tot een stellingenoorlog tussen de sociale partners van de sec-

tor. Onderhandelen met het mes op de keel is volgens het lid niet de beste manier 

van werken, zeker niet als de middelen snel (nog in 2023) moeten worden besteed.  

 

In de toelichting bij het voorstel van resolutie leest het lid dat elke investering in 

de dienstenchequesector naar betere lonen en arbeidsvoorwaarden voor medewer-

kers moet gaan. Dat vindt hij ongelukkig aangezien andere behoeften zo worden 

uitgesloten. Er zijn betere lonen nodig maar het stelsel moet ook nog kunnen over-

leven. De werkgevers zijn nodig om werknemers te werk te kunnen stellen. Bo-

vendien moet zwartwerk worden vermeden. 

 

Tussenkomst van Axel Ronse 

 

Axel Ronse stelt een aanvulling in het beschikkende gedeelte voor. Hij citeert: “En 

wanneer Vivaldi zich engageert om minder van de lonen van de huishoudhulpen 

weg te vreten.” 

 

Tussenkomst van Robrecht Bothuyne 

 

De cd&v-fractie van Robrecht Bothuyne vindt het bijzonder belangrijk om middelen 

vrij te maken voor de rentabiliteit en werkbaar werk in de sector. Op termijn moe-

ten er ook loonaanpassingen gebeuren. Toch zal de fractie het voorstel van reso-

lutie niet steunen. Het voorstel zegt dat de middelen moeten worden ingezet voor 

zowel hogere lonen als betere arbeidsvoorwaarden. Het is niet correct te beweren 

dat beide mogelijk zijn met het bedrag van 50 miljoen euro. 

 

Het lid vergelijkt het standpunt in het voorstel van resolutie met de manier waarop 

Vooruit en Groen spreken over de jobbonus, die een grotere impact kan hebben 

op lonen in de dienstenchequesector. Hij wijst erop dat het gemiddelde bedrag van 

de jobbonus in de dienstenchequesector ongeveer de waarde is van een indexop-

stap. Vooruit en Groen waren altijd grote verdedigers van het behouden van de 

index. Het lid vindt het weinig consequent dat deze partijen nu over dezelfde im-

pact op de koopkracht minnetjes doen omdat ze op Vlaams niveau niet in de meer-

derheid zitten. 
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2.2. Antwoorden en replieken 

Thijs Verbeurgt repliceert dat zijn fractie altijd de jobbonus heeft goedgekeurd. Ze 

stelt zich alleen vragen bij de communicatie van de Vlaamse Regering, die doet 

alsof er voor iedereen 700 euro bijkomt. De jobbonus is inderdaad een beperkte 

koopkrachtversterking en die wordt gesteund door de fractie.  

 

Wat het voorstel van resolutie betreft, denkt hij dat er een misverstand is over de 

link tussen de 50 miljoen euro en het sociaal akkoord. De 50 miljoen euro is niet 

bedoeld als financiering van het sociaal akkoord en dat bedrag zal ook niet volstaan 

om de loon- en arbeidsvoorwaarden te verbeteren. Het vrijgeven van dat bedrag 

moet wel gekoppeld zijn aan het bereiken van een sociaal akkoord waarin die voor-

waarden worden verbeterd. Het vorige sociaal akkoord ging ook niet alleen over 

het indexeren van de middelen. Vooruit stelt concreet voor dat het bedrag van 50 

miljoen euro, waarin middelen voor rentabiliteit zitten, gebruikt wordt als hefboom 

om de sector te helpen, op voorwaarde dat de werkgevers en werknemers een 

akkoord sluiten.  

 

Met het goedkeuren van het voorstel van resolutie kan het Vlaams Parlement een 

duidelijk signaal geven aan de poetshulpen dat niet enkel aan de bedrijven wordt 

gedacht. Er staat niet in de tekst dat de extra middelen alleen bedoeld zijn als 

financiering van het akkoord. 

 

Thijs Verbeurgt gelooft dat een verbetering van de rentabiliteit kan leiden tot be-

tere arbeidsvoorwaarden en meer werkbaar werk. Zorgen voor werkbaar werk zet 

immers de rentabiliteit van kleine bedrijven onder druk.  

 

Dat minister Hilde Crevits de indexering heeft gekoppeld aan het bereiken van een 

akkoord heeft net geleid tot het afdwingen van een sociaal akkoord. Dat is moeilijk 

gegaan maar uiteindelijk werd er een akkoord bereikt. 

 

Robrecht Bothuyne repliceert dat er geen middelen zijn om dat alles te realiseren, 

niet bij de sector en niet bij de overheid of de consument. 

 

Maurits Vande Reyde begrijpt nu uit de antwoorden dat volgens de indieners het 

bedrag van 50 miljoen euro niet integraal naar de huishoudhulpen moet gaan. Het 

lid vindt het wel fout om dat bedrag te gebruiken als drukkingsmiddel omdat daar-

door de economische basis, die toelaat om de rentabiliteit te verbeteren, niet wordt 

versterkt. Open Vld is voor een langetermijnoplossing die wel op korte termijn 

duidelijk zou moeten worden. 

3. Stemming  

Het voorstel van resolutie wordt verworpen met 7 stemmen tegen 2 bij 2 onthou-

dingen. 
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